PRACTICAL DAILY ENGLISH TALKING 
( EDITION FOR SCHOOL STUDENT )

实 用 日 常 英 语 会 话 ( 学 生 版 )
APPLYING FOR A SCHOOL 
1. Dialogue
PART ONE:

(Andy is enquiring on the phone with admission counselor Sherry about the application to the school.)

S: Jianghuai International High School, Admission Office. Can I help you?

A: Hello! May I speak to Ms. Ivy Ling?

S: Sorry, she is not in at this moment. Can I take a message?

A: Oh, not necessary. In fact I’m calling to enquire about the admission requirements and application processes of your school for new students.
S: For that matter, I’m able to help. First of all, you have to be a current graduate from elementary school and have taken the High School Enrollment Examination with satisfactory results. 
A: Yes, I am a qualified graduate. I've already taken the exam and got good scores. What else shall I prepare for?

S: You should fill out and send in your application form, which you can request from our office or simply download from our school website. When you send it, don’t forget to attach coppies of your school diploma, your course performance records, your high school enrollment exam result as well as your personal ID and residence certificate or Hukou Ben. Then all you need to do is to wait for our notice of interview.

A: I see. But I wonder if I also need to pay school fees once I'm enrolled?

S: Oh, yes. You need to pay approximately ten thousand yuan as tuition fee and other school fees for the first year upon registration at the school, which covers course materials, board and food, and some other charges as well..

A: I have no problem with that. I will send all above materials to your office no later than this week. I really appreciate your help!
S: You are welcome.

PART TWO:

 (David is consulting with his friend Andy about how to start finding a university overseas for study after graduation from high school.)
D: Hi Andy, I sure am glad to see you.

A: Are you kidding? Why do you say so?

D: You know, I ‘m about to graduate and I plan to apply for a university overseas. But I haven’t got any idea how to go about doing it.
A: Ok. Let me see where to start. Firstly, you should decide where to go for your studies, America, Europe or Australia.

D: USA, that's my favorite foreign country.
A: Good. Then do you have any specific universities in your mind which you intend to apply for?

D: Yes, I've got several ones.

A: Fine. You should search on websites of these universities for information about requirements and procedures for application, then fill out their application forms.

D: What shall I put into it?

A: According to the instructions on their websites. Usually you need to put in your personal and family information, major objective, education background, transcripts record in high 

   school. For education curriculum, don’t forget to list them by date beging with the most recent and then move backward.

D: I see. Is that all there is to it?

A: No, it is also helpful to write a letter listing your strengths that are in some way connected to the major you want to study.

D: You mean here I should show off my specialties and talents to impress the admission staff?

A: You got it. 

PART THREE:
 (David and Andy are talking about applying for graduate studies in American university.)

D: Good morning, Andy. What have you been up to lately?

A: Not much. Actually I've been thinking about applying for graduate studies in an American university.

D: How come? I heard you’ve just been hired by a brand company with attractive offers.。
A: That’s true, but I think it would be better for me to seek higher education at some world renowned universities before employment. So I'm going to give up that job offer.
D: I see, but what uiversity and major do you want to apply for?

A: Tell you the truth, I've made my mind to apply for the University of California at Los Angeles or people call it UCLA in the United States of. America. .

D: I know this school, it's in the west coast area of America and is among the top universities in the world. What major study will you apply for?
A: Psychology in Personality area, I’ve already searched all information about that, and it is really of my best interest.
D: But your undergraduate background is Mechanic Engineering. How dare you to shift your academic objective to another unfamiliar area so dramatically?
A: It’s out of question. You know, I have strong background in the learning and researching of human nature and behavior, and I also have rich experience and practice in social relations. These are the key factors for success, as well as admission to this program.
D: If that is the case, it sounds good. Get your application and credentials ready, and I'm happy to be of any help and looking forward to your good news.

A: Thanks a million.

2. New Words, Phrases and Expressions:
admission [     ] 批准，录取
counselor [       ]
顾问
process [     ] 程序，手续
graduate [      ] 毕业生
enrollment [     ] 录取，就读
elementary [      ] 初级
qualify [      ] 合格
residence [       ] 居住
Hukou Ben [       ] 户口本
personal ID card [      ] 个人身份证
approximately [       ] 大约

tuition [         ] 学费
fee [      ] 费用
registration [         ] 登记，注册

course material [        ] 课程材料

interview [            ] 面试

enquire [            ] 询问 …
lately [         ] 最近

overseas [            ] 海外
specific [          ] 具体的，特别的
list [     ] 陈述，列出
strenth [       ] 优点，强项
specialty [        ] 特长，专长
talent [       ] 才能
impress [        ] 令……印像深刻
renowned [              ] 著名的
credential [             ] 书面材料

psychology [              ] 心理学
personality [              ] 个性，人格
favorite [     ] 喜爱的
intend [      ] 意图，想要
major [     ] 专业
transcript [        ] 成绩单
curriculum [     ] 经历
undergraduate [              ] 本科
requirement [              ] 要求
procedure [            ] 程序，过程
applicant [              ] 申请人

job objective [          ] 工作目标

to search for [            ] 寻找，搜索
background [              ] 背景
mechanic [          ] 力学的，机械的
 [               ] 申请

academic [             ] 学术的，学业的
dramatically [       ] 剧烈地，戏剧性地
behavior, [           ] 行为
program [          ] 计划，课程
to fit [       ] 适合
to consult [            ] 商讨，咨询
to kid [        ] 开玩笑
connect [          ] 与 。。。相连
talent [          ] 才能
backward [         ] 向前移

to show off [       ] 显示，卖弄

3. Sentence Patterns and Expressions

not much 没什么

what have you been up to lately? 最近如何，最近在忙些什么
how come? 怎么会呢

to apply for … to … 向 。。。 申请 。。。
no luck 没运气

the sooner, the better越快越好

to get … ready 将 。。。 准备好

she is not in 她不在

to take a message 留言，转告

right now 目前，现在

are you interested in 你对 。。。 有兴趣吗

I wonder if 我想知道是否 。。。

I have no problem with that 我对此没问题

I really appreciate your help 我真感谢你的帮助

you are welcome. 没什么，不用谢

to consult with… 与 。。。商讨

are you kidding me? 你在与我开玩笑吗

I ‘m about to 我将要

ASAP: as soon as possible 尽快

to go about doing … 着手去做 。。。

I haven’t got any idea how to … 关于。。。我什么概念也没有

I got it 我知道了

in other words 换句话说

to put … into … 将 。。。 放入 。。。

to list .. by … 将 。。。按 。。。排列

to begin with 以 。。。起始

to move backward  向前移
is that all there is to it 就这么些了吗？

that are in some way connected to 在某些方面与 。。。有联系的

you got it 你讲对了

4. Text Translation in Chinese

申 请 学 校
第一部分：

（安迪在电话里向招生办公室的雪莉咨询有关申请学校的事）

S：江淮国际高级中学。我是雪莉，有什么需要帮助的吗？

A：喂，我可以与林爱薇小姐谈话吗？

S：抱歉，她现在不在办公室。有什么需要转告的吗？

A：哦，不必了。事实上，我打电话是想咨询一下你们学校招收新生的要求。

S：对于这事，我能帮忙。首先，你必须是初中毕业生，参加过中等学校入学考试，并取得满意的成绩。

A：是的，我是一名合格的毕业生。我参加过中考，成绩也很好。我还要准备些什么呢？

S：你必须填好报名申请表发给我们，表可以向我们办公室索取，或者直接从学校网站上下载。寄报名材料的时候，不要忘了附上你的毕业证书，你的课程成绩单，你的中考成绩，以及你的身份证和户口本复印件。然后你要做的，就是等我们面试通知。
A：我明白了。不过我想知道一下入学的时候是否要支付学校费用？

S：哦，是的。你必须是大学毕业生，同时至少有在采购方面三年经理一级的工作经验。

A：我对此没问题。我明天就把简历通过电子邮件发给你们。非常感谢你的帮助！

S：不用感谢。

第二部分：

（大伟在向他的朋友安迪咨询怎样在高中毕业后到海外留学。）

D：嗨，我看到你真的很高兴！

A：你在开玩笑吧？为什么这么说？

D：你知道，我马上毕业了，我计划申请一所海外的大学，但不知道怎么着手去做。

A：好的，让我看看从哪着手做。首先，你要决定到哪里读书，美国，欧洲还是澳大利亚。
D：美国，这是我最喜欢的外国。

A：很好。那么，你有没有哪所具体的大学想要申请吗？

D：是的，我有好几所。

A：好的。你应该先在这些学校的网站上搜索有关申请的要求和程序，然后填写他们的申请表。

D：我应该填些什么呢？

A：根据他们在网站上的说明。通常你需要填上你个人和家庭的信息，专业目标，学历背景和高中的课程成绩单。关于学习经历，不要忘了按日期排列，从最近的开始，然后往前推。
D：我明白了。这就是所有要写进去的吗？

A：不，还有一条也很有帮助，就是写一封信列出你与所选专业有关系的优势。

D：你的意思是不是，我应该展示我的特殊技能和才能去加深招生人员的印象？

A：你说对了。
第三部分：
（大伟和安迪在谈论关于申请到美国大学读研究生的事。）

D：早上好，安迪！最近在忙些什么呢？

A: 实际上我在考虑申请美国的一所大学读研究生。

D: 怎么可能？我听所你刚被一家品牌公司聘用，而且所给的待遇非常好。

A: 那不错，但我想在世界著名的大学追求更高的学历，对我会更好些。
D: 但你想申请哪个学校的哪个专业呢？
A: 实话跟你说吧，我已经决定申请美国加州大学洛杉矶分校，就是人们说的UCLA。
D: 我知道这所学校，那是在美国的西海岸地区，是世界上最好的学校之一。你想申请什么专业呢？
A: 心理学系的人格专业，我已经搜索过有关信息，那确是我最感兴趣的专业。
D: 但是你的本科学历是力学工程。你怎么敢把你的学历方向做这么巨大的改变？
A: 那没问题。你知道，我在人类本性和行为的学习和研究方面有很强的基础，同时我在社会关系方面丰富的经验和实践。这些都是获得成功和录取的关键因素。
D: 如果是这样，那倒不错。把你的申请材料准备好，我很愿意帮忙并期待你的佳音。
A: 万分感谢！ 
